

Opening

Aanwezig

Gast: Josien Rutten

1. Werkgroep Speelmolens

Josien Rutten is aanwezig namens de werkgroep speelmolens om een voortgangsverslag te geven van hun activiteiten. De werkgroep heeft veel materiaal ter beschikking gekregen om jongeren te motiveren en voor te bereiden voor het molenaarschap. Het idee is om dit beschikbaar stellen aan molenaars die met jongeren aan de slag willen, en niet om per se een kant en klare cursus uit te werken. Veel molenaars schijnen graag (deels) zelf het wiel uit te willen vinden. Eventueel kunnen per regio enthousiaste groepen zelf met een 'echte' speelmolen aan de gang (mits die er is). Veel dank aan Heleen voor haar inzet tot nu toe (en aan alle werkgroepleden). Er wordt nu een nieuwe coördinator gezocht om de toekomst van dit project te borgen.

2. Notulen

- Vergadering – goedgekeurd met wijzigingen.

3. Prioriteit (uitgebreid)

- Nabespreking OR vergadering

De volgende bestuursvergadering (10 december) zal niet online plaatsvinden maar live om op eenvoudigere wijze met elkaar onze ideeën te inventariseren over het vervolg van de opleidingsverbeteringstraject, naar aanleiding van de reacties van de afdelingsvertegenwoordigers tijdens de OR vergadering. Vrijdag 14/11 is de volgende CVO vergadering.

4. Bespreekpunten

- 'Randvoorwaarden opleiding'

Er is geen landelijke op te leggen aanpak nodig voor iets wat ook lokaal geregeld kan worden. Als bestuur snappen we het probleem, maar per afdeling kan beslist worden wat ter plekke de beste aanpak van de randvoorwaarden is. -> **actie SBL terugkoppeling naar Harrie Muhren**

- Status handreiking 'omgang kwetsbare personen'

Handreiking ligt nu bij juridisch adviseur. Gilde heeft bredere rol dan alleen opleiding, dus wij vinden dan ook dat wij een bredere verantwoording voor kwetsbare personen hebben dan alleen binnen een formele opleidingssituatie.

- Melding aan bestuur van ongewenst gedrag (van examenkandidaat Noord-Brabant en stichtingsbestuur van de molen waar dit plaatsvond). Bestuur heeft actie ondernomen (gezien betrokkenheid secretaris, heeft deze zich geabsenteerd tijdens dit onderdeel van de vergadering).

5. Korte punten (kort of per email)

- Opslag data

Vraag van ICT groep gekregen over mogelijkheid van data opslag die niet onder de US Internet act valt. Privacygevoelige informatie zou principevol op Europees grondgebied gehouden moeten worden. Namens het bestuur zal Eelco meedenken met de ICTgroep om met een advies naar de afdelingen te komen.

-> **Actie Eelco: neemt contact op met Andre Canrinus**

- VOG (per Whatsapp – AD)
AD gaat voorzet schrijven voor de aanpassing van de HHR wat betreft VOG beleid.
- Vraag Noord-Brabant (afscheid voorzitter)
Afscheid van de voorzitter heeft ondertussen plaatsgevonden. Namens het bestuur spreken wij onze waardering uit voor zijn opbouwende en op goede wijze kritische bijdrage.
Formele reactie is dat er namens landelijk bestuur geen extra vergoedingen buiten het vastgestelde budget van afdeling beschikbaar wordt gesteld.
- Aanmeldingen Olieslagersdag 29/11/2025 te Arnhem.
Veel enthousiasme en interesse voor deze dag, naar verwachting zullen er zo'n 50 à 60 deelnemers zijn. De commissie olieslaan is formeel misschien wel opgeheven, maar de activiteiten gaan gewoon door!
Noodzakelijk voor behoud van het ambacht zijn 1) het kunnen uitvoeren van de praktische handelingen, 2) de (basis)kennis die nodig is om de handelingen uit te voeren, en 3) verdiepende theorie. De eerste twee pijlers zouden door het GVM verzorgd kunnen worden (binnen de bestaande opleidingsstructuur van de afdelingen), en de derde pijler via het OLM, waarbij DHM het behoud van de theoretische kennis kan borgen. Olieslagers worden binnen deze voorgestelde opleidingsstructuur lid van het GVM. De subsidie-aanvraag bij de RCE is gedaan en GJ wacht op antwoord.
Ondertussen is ook een vraag binnengekomen van de houtzagers om een opleiding. Er bestaat nog geen zaag-theorieboek om kennis te borgen en om op te leiden voor behoud van het ambacht. **GJ en AD pakken de vraag op.**
De pellers volgen de ontwikkelingen bij de olieslagers vol interesse.
- Veiligheidscoachesdag 22/11/25: op de agenda staan de thema's werken op hoogte, leren van incidenten en alleen werken op de molen.
- Kandidaat voor Biotoopprijs is bekend. De Evert Smit biotoopprijs wordt uitgereikt op de molencontactdag 21 november aanstaande.
- Erkenning verworven competenties. Aanvraag voor erkenning door afdeling Limburg van drie molenaars goedgekeurd ten behoeve administratieve afhandeling ten behoeve van aftekenen van uren van molenaars in opleiding.
 - Per 1 januari wordt het digitale maalboekje verplicht gesteld voor het registreren van alle opleidingsuren van de MiO's. Vanaf dan kunnen alleen molenaars die in de ledenadministratie geregistreerd staan als "gediplomeerd molenaar" opleidingsuren van MiO's goedkeuren.
 - In meerdere afdelingen zijn er molenaars die, om wat voor reden dan ook, nooit een diploma behaald hebben. Immers, in de begintijd van het Gilde werd er aan het diploma veel minder belang gehecht dan nu. Op basis van hun jarenlange ervaring doen deze vakbekwame niet-gediplomeerde molenaars wel MiO-uren goedkeuren, met instemming van hun afdeling.
 - Tijdens de laatste opleidingsraadvergadering in maart werd aan het bestuur het verzoek gedaan om een regeling te treffen voor deze vakbekwame niet-

gediplomeerde molenaars. Wij hebben daarom de "erkenning van verworven competenties" ingevoerd.

- Het afdelingsbestuur kan de vakbekwame niet-gediplomeerde molenaar voordragen bij het landelijk bestuur met argumentatie en opgaaf van reden waarom het examen nooit gedaan is (of het diploma niet behaald is). Hiertoe dient een vakbekwame niet-gediplomeerde molenaar aan de volgende eisen te voldoen: zeer uitgebreide, meerdere jaren ervaring en zelfstandig functioneren als molenaar erkend door gemeente/stichting/moleneigenaar, en lid GVM.
- De erkenning zal vervolgens in de ledenadministratie worden vastgelegd voor zolang als de molenaar lid is van het GVM. Op deze wijze kunnen vakbekwame niet-gediplomeerde molenaars MiO-uren goedkeuren.

6. Bestuurszaken

7. Veiligheid

8. Opleidingszaken

9. OR

10. Afdelingen

11. Verenigingszaken

12. Rondvraag & Binnengekomen post

- Punten van Geert:
 - o Nieuw Fries lesboek. Opmaak en tekeningen zien er fantastisch uit, resultaat mag er zijn!
 - o Begroting voor 2026 (inclusief speciale eisen/ wensen/etc qua bedragen, posten, indeling, enz) zal 10 december besproken worden
- Zeer regelmatige mails van MiOs niet weten wanneer ze reactie krijgen op mails aan ict-maalboekje@gildevanmolenaars.nl. -> **Actie SBL** om Peet te vragen of zij contact kan opnemen met ict commissie of zij in ieder geval een reactietermijn kunnen aangeven per kerende mail, en ook afspraken/vraag vanuit OR om inloopsprekuren te organiseren voor vragen.
- Nogmaals een vraag over de 75jaar-grens
 - o Redactie Gildebrief neemt contact op met verzekeringsman met doel hier half A4tje aandacht aan te besteed in Gildebrief en op site
- Terugkerende vragen over onvindbare webshop -> **Actie SBL** Tom Kreuning vragen of dit duidelijker aangeven kan worden op openbare deel vd site
- Vraag over nut molencontracten – Ondertussen heeft EvN contact opgenomen
- Uitnodiging Unesco fototentoonstelling 'Zij maakt het verschil' in Den Haag
- Uitnodiging Film Unesco (een kaartje)
- Uitnodiging molen Brazilië -> **Actie Peet** opsturen 'pretpakket'
- Mail Rheinischer Mühleverband – vraag SBL: hebben wij contact met de pruis over onze opleiding? Mail doorsturen aan Jan Wieffer met vraag of hij contacten heeft.

- Papieren zakken -> naar AKG verwijzen?

13. Wvttk

14. Volgende vergadering 10/12/25

IRL graag regio Den Bosch, Annemie zoekt locatie met apart zaaltje. Met OV bereikbaar is niet strikt noodzakelijk.